

1985 年创刊

# 理论界

(月刊)

2018 年第 5 期

(总第 537 期)

---

## ·习近平新时代中国特色社会主义思想·

习近平深化农村改革思想

王雯睿 刘 巍 001

---

## ·哲学百家·

荀子论“义”

曾 帆 007

张岱心学的思想特质

范根生 014

翻译、文本与语境：关于葛兰西的“实践哲学”的文本考察

黄 璐 021

---

## ·经济论坛·

金融供给视角下辽宁中小企业融资策略创新

李 斌 029

促进抚顺市大旅游产业发展的对策研究

纪国涛 036

---

---

我国房地产的可税性研究 舒颖岗 046

·社会观察·

论创新创业教育的历史转型 栾培新 杜秀娟 054

·法学论丛·

国内法院对国际商事仲裁管辖权司法审查的谦抑性 莫 莉 059

·文化论苑·

治法与治人：论王安石与司马光法度思想之异同 关素华 070

“德”与“智”的现代转型：现代新儒家思想中的理性主义 顾文艳 080

·文艺评论·

城市的本体、生长与规划 刘建军 姜锐瑞 087

·教育研究·

新时代背景下公安院校法学课程教学改革研究 卞宏波 095

---

期刊基本参数：CN21-1082/C\*1985\*m\*A4\*108\*zh\*p\*¥\*20.00\*1000\*13\*2018-05

## Main Contents

- Xi Jinping's Idea of Rural Reform *Wang Wenrui, Liu Wei(001)*
- Xunzi's perspectives on “Yi” *Zeng Fan(007)*
- Zhang Dai's Ideological Characteristics of the Mind *Fan Gensheng(014)*
- Translation, Text and Context: A Textual Discussion about Gramsci's Philosophy of Praxis  
*Huang Lu(021)*
- Financing Strategy Innovation of SMEs in Liaoning from the Perspective of Financial Supply  
*Li Bin(029)*
- Research on the Developmental Countermeasures of Mega-tourism Industry in Fushun  
*Ji Guotao(036)*
- Study on the Taxability of Real Estate in China *Shu Yinggang(046)*
- On the Innovation and Entrepreneurship Education and Its Historical Transformation  
*Luan Peixin, Du Xiujuan(054)*
- The Restrain of Judicial Review of Domestic Courts' Judicial over International Commercial  
Arbitration Jurisdiction *Mo Li(059)*
- Law and Human: The Similarities and Differences of Law Theory of Wang Anshi and Si  
Maguang *Guan Suhua(070)*
- The Modern Transformation of Morality and Wisdom: Rationalism in Neo-Confucian Thoughts  
*Gu Wenyan(080)*